

## EMAKUME LBTen AURKAKO INDARKERIA AGERIAN JARRIZ

Gaur egun, oraindik eta zoritzarrez, emakume lesbianen, bisexualen eta transen aurkako indarkeria ez da desagertu eta testuinguru guztieta agertzen da. Errealitate hori argi geratu zen joan den azaroaren 15ean egin genuen jardunaldian, non, zenbait hitzartzeen bitarte, sare sozialetan zein beste hainbat testuingurutan gertatzen den emakume lesbianen aurkako indarkeria azaleratu genuen. Jardunaldi hori, hain zuen ere, “LBT EMAKUMEEN ALDEKO SOLIDARITATEA ERAKITZEN” KANPINAREN barruan antolatu zen.

Gaur, azaroak 25, funtsezkoa da LBT emakumeek jasaten duten indarkeria ikusaraztea. Indarkeria hori, esplizitua (irainak, erasoak) eta implizitua (esaterako, ikusezintasuna edo aurreirittiak), eguneroko hainbat eremutan gertatzen da, hala nola sare sozialetan, lan- eta familia-eremuan eta gizarte-eremuan.

Egiturazko indarkeria da, hemen, gure lurraldean eta munduko herrialde askotan gertatzen dena; hori bai, larritasun eta intentsitate desberdinarekin. LBT emakume askok beren herrialdeetatik ihes egin behar izaten dute euren sexu- eta genero-anitzasuna askatasunez ezin dutelako bizi, baina, hona iristen direnean, indarkeria hori biderkatu egiten da: lesbofobia pairatzeaz gain, arrazakeria eta klasismoa bizi dute.

Gaurko egunean, genero-indarkeriaren azterketa orokorra egitearen garrantzia azpimarratu nahi dugu. Indarkeriaren aurpegi guztiak hartu behar dira kontuan, LBT emakumeen aurkakoak barne, sexu-, gorputz- eta genero-sistema zalantzan jartzen denean, hausten denean, pairatzen den indarkeria mugagabea baita. Horretarako, LBT emakumeen errealitatea kontuan izango duten politika publikoen beharra aldarrikatu nahi dugu, emakume horiek ikusarazteko eta diskriminazio mota oro desagerrazteko.

Indarkeria horiei aurre egiteko, zenbait erronka ditugu. Gure ustez, premiazkoenak espazio komunak eta topaguneak sortzea da, guztien arteko aliantzetatik elikatzen diren tresnak eta estrategiak sortzeko.

## VISIBILIZANDO LA VIOLENCIA CONTRA LAS MUJERES LBT

La violencia hacia las mujeres Lesbianas, bisexuales y trans es una realidad que a día de hoy se sigue produciendo y en todos los contextos. Dentro de la CAMPAÑA “CONSTRUYENDO SOLIDARIDAD CONTRA LA VIOLENCIA A LAS MUJERES LBT” celebramos el pasado día 15 de noviembre una Jornada sobre lesbofobia en redes sociales y otros contextos.

Hoy 25 de Noviembre, sigue siendo primordial continuar visibilizando la violencia que sufren las mujeres LBT. Esta violencia, explícita (insultos, agresiones) e implícita (invisibilidad) se produce y la sufrimos en el día a día (redes sociales, ámbito laboral y familiar, social...).

Se trata de una violencia estructural que se da en todos los contextos, aquí, en nuestro territorio y en muchos países del mundo, eso sí, con diferente gravedad e intensidad. Muchas mujeres LBT se ven obligadas a dejar y huir de sus países por no poder vivir su diversidad sexual, pero manifiestan vivir y sufrir también aquí además de racismo y clasismo, lesbofobia.

Hoy, queremos subrayar la importancia de realizar un análisis integral de las violencias de género en todas sus manifestaciones, incluida la ejercida contra las mujeres LBT cuya sexualidad, corporalidad y género disienten del género normativo. Y para ello, reivindicamos la necesidad de políticas públicas que aborden la realidad de las mujeres LBT, que contribuyan a su visibilidad y a erradicar toda forma de discriminación.

El reto que tenemos por delante para hacer frente a estas violencias, es la creación de espacios comunes de diálogo, generación de herramientas, estrategias y alianzas, lugares de encuentro que sean casa para todas.

